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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 21. maj 2014 stillet følgende spørgsmål nr. 23 

(L 194), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Finn Sørensen 

(EL). 

 

 

Spørgsmål nr. 23: 

”Hvordan vil ministeren sikre, at kommunen har et tilstrækkeligt grundlag til, at 

sagen er fuldt oplyst, så kommunen kan revurdere sygedagpengesager efter 5 

måneders sygdom?”  

 

 

Endeligt svar: 

Med sygedagpengereformen indføres en forbedring af indsatsen, herunder 

kommunens opfølgning i sygedagpengesager, over for sygemeldte.  

 

De nye regler indebærer således, at kommunen allerede ved den første 

opfølgningssamtale vil have en række oplysninger fra den sygemeldtes læge, bl.a. 

vedrørende sygdommens betydning for mulighederne for tilbagevenden til 

arbejdet. Det betyder, at sagerne vil blive oplyst langt tidligere end hidtil. 

 

Derudover skal sygemeldte med udsigt til længevarende forløb have deres sag 

behandlet i det tværfaglige rehabiliteringsteam, hvis kommunen vurderer, at den 

sygemeldte har behov for en tværfaglig indsats. Rehabiliteringsteamet skal 

behandle sagen inden for 4 uger. I rehabiliteringsteamet sidder repræsentanter fra 

kommunens beskæftigelses-, sundheds- og socialområde samt sundhedskoordinator 

fra klinisk funktion, og rehabiliteringsteamets behandling vil på den måde også 

bidrage til, at en lang række sager vil være mere grundigt belyst end hidtil.  

 

Som led i at understøtte implementeringen af det nye sygedagpengesystem med 

revurdering efter 5 måneders sygdom, vil Styrelsen for Arbejdsmarked og 

Rekruttering udarbejde vejledningsmateriale, som kan understøtte kommunernes 

implementering af reformen. 
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Herudover kan der henvises til, at der, som nævnt i svaret på spørgsmål nr. 20, vil 

blive iværksat en evaluering efter en 2-årig periode.  

 

 

Venlig hilsen 

 

 

 

 

Mette Frederiksen 


